

## ملحق رقم (6)

أسعار الخدمات الصحية ( – Saudi (CCHI)

(BS

Health services prices (based on Saudi (CCHI) –

BS)

ملحق رقم (6): أسعار الخدمات الصحية (Saudi (CCHI) – BS)

Appendix (6): Health services prices (based on Saudi (CCHI) – BS)

<p>The billing system it is a system developed CCHI in cooperation with CCHI's stakeholders in order to facilitate coding of health services by health service providers and billing them to insurance companies. This system was built according to the Australian Classification System for Health Interventions (ACHI), and this system is compatible with the coding and classification systems approved by the Saudi Health Council.</p>	<p>نظام الفوترة هو نظام تم تطويره من قبل مجلس الضمان الصحي التعاوني بالتعاون مع شركاء للمجلس وذلك ليتم تسهيل عمليات ترميز الخدمات الصحية من قبل مقدمي الخدمة الصحية وفوترتها لشركات التأمين. هذا النظام تم بناءه حسب نظام التصنيف الأسترالي للتدخلات الصحية (ACHI) كما أن هذا النظام متوائم مع أنظمة الترميز والتصنيف المعتمدة من قبل المجلس الصحي السعودي.</p>
---	---

<p>The billing system list includes 23 chapters divided according to the medical procedure &amp; intervention for body system, as follows:</p>	<p>تشمل قائمة نظام الفوترة على 23 فصل مقسمة حسب الاجراء الطبي لوظائف الجسم، على النحو التالي:</p>
--	---

Chapter no.	Chapter title
1	Procedures on nervous system
2	Procedures on endocrine system
3	Procedures on eye and adnexa
4	Procedures on ear and mastoid process
5	Procedures on nose, mouth and pharynx
6	Dental services
7	Procedures on respiratory system
8	Procedures on cardiovascular system
9	Procedures on blood and blood-forming organs
10	Procedures on digestive system
11	Procedures on urinary system
12	Procedures on male genital organs
13	Gynaecological procedures
14	Obstetric procedures
15	Procedures on musculoskeletal system

16	Dermatological and plastic procedures
17	Procedures on breast
18	Radiation oncology procedures
19	Non-invasive, cognitive and other interventions, not elsewhere classified
20	Imaging services
21	Laboratory and Pathology Services
22	Ambulance and Transport Services
23	KSA Service Codes

<p>The number of health services coded in this system totaled 9,450 codes for a procedure or service, and it requires insurance companies and health service providers to price health services based on the billing system. The Council periodically updates and develops the system, and the billing system can be viewed through the following link:</p> <p><a href="https://www.cchi.gov.sa/Rules/unitedc/Pages/default.aspx">https://www.cchi.gov.sa/Rules/unitedc/Pages/default.aspx</a></p>	<p>كما أن عدد الخدمات الصحية المرمزة في هذا النظام تبلغ 9,450 رمز لإجراء أو خدمة، ويتطلب على شركات التأمين ومقدمي الخدمة الصحيين أن يقوموا بتسعير الخدمات الصحية بناءً على نظام الفوترة. يقوم المجلس بشكل دوري بتحديث وتطوير النظام، ويمكن الاطلاع على نظام الفوترة من خلال الرابط التالي:</p> <p><a href="https://www.cchi.gov.sa/Rules/unitedc/Pages/default.aspx">https://www.cchi.gov.sa/Rules/unitedc/Pages/default.aspx</a></p>
--	---

